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Protokół nr 3/19 

z posiedzenia Komisji Finansów i Skarbu Miasta   

w dniu 10 stycznia 2019  roku 
 

Na ogólną liczbę 10 członków  Komisji, w posiedzeniu  uczestniczyło 7, zgodnie 

z załączonymi listami obecności 

 

W posiedzeniu nie uczestniczyli radni: 

1. Ireneusz Waldemar Cieślik 
2. Andrzej Grzymała 
3. Alicja Konopka 

 

Ponadto w posiedzeniu uczestniczyły osoby zgodnie z listą obecności  
 

Przebieg posiedzenia: 

 

Posiedzenie Komisji otworzyła i obradom przewodniczyła Pani 

Marianna Jóskowiak - Przewodnicząca Komisji. Następnie poprosiła o uwagi do 

proponowanego porządku,. 

 Komisja   nie zgłosiła uwag  i  przyjęła następujący porządek dzienny: 

1. Przyjcie protokołu z poprzedniego posiedzenia. 
2. Informacja Prezydenta o dokonanych przez niego Zarządzeniami zmianach w 

budżecie (Zarządzenie  z 28.12.2018 ).  

3. Analiza projektu budżetu na rok 2019 wraz z WPF na lata 2019 - 2031  /druki nr 1, 

1/1,  2, 2/1/ 

4. Przyjęcie planu pracy Komisji na 2019 rok, zgłoszenie tematów do planu pracy 

Rady. 

5. Sprawy różne. 
 

Ad. 1 

Marianna Jóskowiak – Przewodnicząca Komisji poprosiła o uwagi do protokołu 

nr 1/18 z posiedzenia Komisji Finansów.  

Radni uwag nie zgłosili i protokół z posiedzenia komisji  przyjęli. 

Ad. 2 
 

Marianna Jóskowiak – Przewodnicząca Komisji  wprowadzając do tematu 

poprosiła o uwagi do zarządzeń Prezydenta w sprawie zmian w budżecie. 

Radni nie zgłosili uwag i wątpliwości. 
 

Ad. 3  
 

Przewodnicząca Komisji  wprowadzając do tematu przypomniała, że Komisja 

projekt budżetu już analizowała na wcześniejszym posiedzeniu. Dodała, że w między 

czasie wpłynęła autopoprawka do projektu budżetu i WPF, która zawiera również 

uwzględnione w większości wnioski intencyjne zgłoszone na posiedzeniach 

merytorycznych komisji. Dodała, że wpłynęły do Komisji Finansów opinie wszystkich 

merytorycznych Komisji, podkreślając, że wszystkie opinie są pozytywne, z tym, że 
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większość zawiera wnioski intencyjne. Następnie Komisja zapoznała się z opiniami 

poszczególnych komisji.   

Skarbnik Miasta odnosząc się do wniosku intencyjnego Komisji Rodziny, 

Pomocy Społecznej i Zdrowia  zwróciła uwagę, że subwencja na dożywianie dzieci  w 

ciągu roku jest zwiększana kilkakrotnie. Dodała, że rozmawiała z Prezydentem i 

poprosi Dyrektora MOPS aby przyniósł wyliczenia, wnioski i jeżeli faktycznie  jest zbyt 

mało, to Prezydent Zarządzeniem może środki zwiększyć z dodatków 

mieszkaniowych, bo jest to ten sam dział, a na dodatki zaplanowano dużo większe 

środki, niż w roku ubiegłym. Jeszcze raz podkreśliła, że Dyrektor w pierwszej 

kolejności będzie musiał udowodnić takie potrzeby.   

Analizując opinię Komisji Bezpieczeństwa zwrócono uwagę, że do wniosku 

Komisji, który Prezydent przyjął w autopoprawce negatywnie odniesiono się w 

mediach internetowych. Skarbnik Miasta podkreśliła, że  podana informacja jej 

dotycząca nie jest prawdziwa, co potwierdził członek Komisji będący również 

członkami Komisji Bezpieczeństwa. Przypomniała również dotychczasowe  zasady 

współpracy z Policją w zakresie patroli ponadnormatywnych i ich dofinansowywania.  

Zwrócono uwagę, że pieniądze te zostają w tym samym  dziale na rezerwie i 

jeżeli zajdzie taka potrzeba, będzie można je przenieść na to zadanie.  

Przewodnicząca  zabierając ponownie glos zwróciła uwagę, że opinie 

wszystkich komisji są pozytywne, opinia RIO również, prosi o uwagi i zapytania do 

autopoprawek do projektu budżetu i WPF na 2019 rok oraz dalsze glosy w dyskusji.  

Głosów w dyskusji nie zgłoszono i Komisja w wyniku głosowania 6 głosami za, 

przy braku przeciwnych i wstrzymujących pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w 

sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozie Finansowej na lata 2019 – 2031. 

Komisja w wyniku głosowania 6 głosami za, przy braku przeciwnych i 

wstrzymujących pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie uchwalenia  

budżetu Miasta Łomża na rok 2019.  
 

Ad. 4 
 

Przewodnicząca wprowadzając do tematu poprosiła o uwagi do przedstawionego 

projektu Planu pracy komisji na 2019 rok oraz propozycji do planu pracy Rady na 2019 

rok, który radni otrzymali wcześniej.   

W trakcie dyskusji poprawiono w III kwartale rok z 2016 na 2019. Ponadto Skarbnik 

miasta poinformowała, że wolne środki do budżetu trafią w ramach zmian w budżecie.  

Odnosząc się do kwestii bieżącej analizy zadłużenia ustalono, że w kwartale II 

punkt ten zaplanowany jest na miesiąc czerwiec, natomiast w kwartale III na wrzesień. 

Jeżeli  nic w tej kwestii nie zmieni się w stosunku do czerwca, temat ten  nie będzie 

analizowany. 

Członkowie Komisji nie zgłosili więcej uwag do proponowanych propozycji i 

jednogłośnie 6 głosami za, przy braku przeciwnych i  wstrzymujących przyjęli 

następujący plan pracy na 2019 rok: 

KWARTAŁ I 

 Przyjęcie budżetu i WPF na rok 2019 
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 Zaopiniowanie projektów uchwał w sprawie zmian w WPF oraz zmian w 

budżecie na 2019 r. 

 Bieżące monitorowanie zmian w budżecie przedstawionych przez Prezydenta. 

KWARTAŁ II 

 Zaopiniowanie projektów uchwał w sprawie zmian w WPF oraz zmian w 

budżecie na 2019 r. 

 Bieżące monitorowanie zmian w budżecie przedstawionych przez Prezydenta. 

Monitorowanie zmian dokonanych w formie Zarządzenia Prezydenta. 

 Bieżąca analiza poziomu i struktury zadłużenia miasta z uwzględnieniem 

aktualnej sytuacji na rynku finansowym. 

KWARTAŁ III 

  Zaopiniowanie projektów uchwał w sprawie zmian w WPF oraz zmian w 

budżecie na 2019 r. 

 Ocena realizacji budżetu za I półrocze 2019 roku. 

 Ocena finansowa realizacji wydatków niewygasłych z 2019 roku. 

 Analiza poziomu kredytów i pożyczek zaciągniętych przez Miasto oraz 

prognozowanych  warunków ich spłaty z uwzględnieniem tendencji zmian  

na rynkach finansowych. 

 Bieżące monitorowanie zmian w budżecie przedstawionych przez Prezydenta.  

 Analiza możliwości zmian struktury wydatków bieżących mających na celu 

skuteczniejsze równoważenie budżetu Miasta Łomża. 

KWARTAŁ IV 

 Zaopiniowanie projektów uchwał w sprawie zmian w WPF oraz zmian w 

budżecie na 2019 r. 

 Przyjęcie stawek podatków na 2020 rok. 

 Zaopiniowanie projektów uchwał w sprawie WPF na lata 2020-2031 oraz w 

sprawie budżetu Miasta Łomża na 2020 rok. 

 Zaopiniowanie uchwały w sprawie wydatków, które nie wygasają z upływem 

2019 roku. 

 Bieżące monitorowanie zmian w budżecie przedstawionych przez Prezydenta.   

   

Do planu pracy Rady Komisja zaproponowała następujące punkty: 

KWARTAŁ I 

 Przyjęcie budżetu na rok 2019 

 Podjęcie uchwał w sprawie zmian w WPF oraz zmian w budżecie na 2019 r. 

KWARTAŁ II 

 Podjęcie uchwał w sprawie zmian w WPF oraz zmian w budżecie na 2019 r. 

KWARTAŁ III 

 Ocena realizacji budżetu za I półrocze 2019 roku. 

 Podjęcie uchwał w sprawie zmian w WPF oraz zmian w budżecie na 2019 r. 

KWARTAŁ IV 
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 Przyjęcie stawek podatków na 2020 rok. 

 Podjęcie uchwał w sprawie WPF na lata 2020-2031 oraz w sprawie budżetu 

Miasta Łomża na 2020 rok. 

 Podjęcie uchwały w sprawie wydatków, które nie wygasają z upływem 2019 
roku. 

 

Ad. 5 
 

W sprawach różnych radny Andrzej Podsiadło, korzystając z obecności 

Przewodniczącego Rady poprosił o  wyjaśnienie, czy istnieje możliwość, aby wszyscy 

radni mogli zrobić „wycieczkę po mieście”, w trakcie której zapoznaliby się z realizacja 

inwestycji, jak również zamierzeniami, czy też planami. Uważa bowiem, że każdy 

radny powinien znać obraz miasta, ponieważ   np. on swoją dzielnicę zna bardzo 

dobrze, ale na temat Łomżycy, czy innej części miasta wie niewiele. Inni natomiast 

mogą niewiele wiedzieć o jego dzielnicy. Brak takiej znajomości może być przeszkoda 

przy podejmowaniu właściwych decyzji w głosowaniu.  

Prezydent Andrzej Garlicki zabierając głos zwrócił uwagę, że dobrym 

zwyczajem poprzednich kadencji było organizowanie wyjazdowych Komisji. Uważa, 

że Komisja Gospodarki Komunalnej  może spokojnie zaplanować takie wyjazdowe 

posiedzenia, aby spojrzeć, w których miejscach miasto będzie się perspektywicznie 

rozwijało. Dobrze by było, aby radni zobaczyli również spółki, zwłaszcza ci, którzy 

jeszcze nie widzieli, a ci, którzy widzieli, aby mogli ocenić zmiany.  

Radny Marek Dworakowski zabierając głos stwierdził, że nic nie stoi na 

przeszkodzie, aby takie posiedzenia organizować.  

Jan Olszewski – Przewodniczący Rady zabierając głos  stwierdził, że 

propozycja radnego Podsiadły jest zasadna i szereg realizowanych zadań  należałoby 

odwiedzić i mieć wyrobiona   opinię, jak to przebiega, jakie są problemy. Podkreślił, że 

słusznie zauważono, że oprócz członków Komisji Gospodarki Komunalnej udział 

powinni brać radni, którzy interesują się sprawami miasta, ponieważ  na sesji decyzje 

podejmuje cala Rada, a więc wszyscy powinni mieć wyrobione zdanie w danej kwestii.  

Prezydent Andrzej Garlicki zabierając głos zwrócił uwagę, że na każdej 

inwestycji jest kilka razy w tygodniu, wie więc doskonale, co się na nich dzieje. Jednak 

radni nie do końca mogą to wiedzieć i często dowiadują się  z mediów. Zaproponował, 

jeżeli będzie taka wola radnych,  przynajmniej raz w miesiącu zorganizuje radnym 

objazd po wszystkich inwestycjach, gdzie będzie obecny kierownik budowy i radni 

będą na miejscu mogli zapoznać się z postępem prac, zadać pytanie. Jeżeli zaś chodzi 

o kwestie rozwojowe potrzeb  osiedla, to jest to temat Rad Osiedlowych, bo 

mieszkańcy najlepiej wiedza, co im potrzeba.  

Radny Witold Chludziński zabierając głos zwrócił uwagę, że takie wyjazdowe 

posiedzenia odbywały się do tej pory i takie posiedzenia Komisji Gospodarki 

Komunalnej odbywały się i w spółkach i zakładach budżetowych, leży to tylko w gestii  

Przewodniczącego danej Komisji. Dodał, że jako Przewodniczący Komisji Rozwoju, 

Przedsiębiorczości i Zagospodarowania Przestrzennego planuje wyjazd na tereny 

Strefy Ekonomicznej, bo jest pewien, że w chwili obecnej radni nie wiedzą o które 

tereny chodzi. Zauważył, że  w chwili obecnej trwa w komisjach   opracowywanie 
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planów pracy. Proponuje, aby Przewodniczący  rozważyli, które tematy powinny być  

komisji wyjazdowych. Jego zdaniem powinien to być temat MPWiK.  

Radny Andrzej Podsiadło odnosząc się do wypowiedzi stwierdził, że nie chodzi 

mu o to, że nie jest to nowością, ale o to, aby odbywało się to w szerszym gronie. 

Jeżeli zaś chodzi o Rady Osiedla, to uważa, że należałoby w to włączyć Rady Osiedli, 

ponadto Przewodniczący Rad Osiedla powinni być zapraszani na posiedzenia 

głównych Komisji.   

Prezydent Andrzej Garlicki zabierając głos zwrócił się do radnych z prośbą, aby 

skoordynowali jako Rada wyjazdowe komisji, aby byli wstanie to logistycznie ogarnąć. 

Podkreślił, że jemu temat ten podoba się i jest w stanie raz w miesiącu może obwieść 

radnych, tych którzy będą chcieli, po wszystkich inwestycjach w mieście, będą mogli 

przejść i ocenić co się na nich dzieje i nie będą  wówczas ulegać „medialnej 

propagandzie”, która często jest krzywdząca dla miasta.    

Radny Andrzej Podsiadło kontynuując  wypowiedź dodał, że jego propozycja 

ma również na celu to, aby pieniądze miejskie dzielić równo na całe miasto. Zauważył, 

że jego dzielnica przez wiele lat była zaniedbana i gdyby nie budżet obywatelski nic by 

się tam nie działo i to mieszkańcy z budżetu obywatelskiego wiele zrobili.  

Prezydent Andrzej Gralicki stwierdził, że nie zgadza się z wypowiedzią radnego, 

ponieważ w ostatnich latach bardzo dużo zrobiono w tej części miasta. Zauważył 

ponadto, że budżet obywatelski jest częścią budżetu miasta. Zgodził się, że w latach 

wcześniejszych różnie było, ale w poprzedniej kadencji zrobiono wiele. Dodał, że nie 

da się równo podzielić kwoty na wszystkie dzielnice, bo radni sami  przyjmują 

priorytety, co jest robione, a co nie. Ponadto dofinansowania często kształtują, co jest 

robione, a co nie. Zauważył, że zdarzają się również inwestycje, które przechodzą 

przez kilka dzielnic. Podkreślił, że do tej pory zarówno oni, jak i Rada starają się, aby 

środki kierować w miarę równo na wszystkie osiedla.  

Radny Witold Chludziński odnosząc się do wypowiedzi radnego Podsiadły 

stwierdził, że taka wypowiedź jest nieuzasadniona, ponieważ w takich dzielnicach jak 

Łomżyca  były jeszcze większe zaniedbania niż w starej części miasta, ponieważ tam 

wiele ulic nie ma nawet  asfaltowych nawierzchni. Zauważył, ze dzielnica Zawady 

Przedmieście dopiero dwa lata temu otrzymała kanalizację. Podkreślił, że należy 

zauważyć, że dopiero w ostatnich latach następuje zrównoważony rozwój miasta. 

Radny Dariusz Domasiewicz zabierając głos w kwestii usprawnienia pracy Rady 

zwrócił uwagę, że nic nie stoi na przeszkodzie, aby Przewodniczący poszczególnych 

komisji dogadywali się między sobą i wspólnie organizowali takie posiedzenia 

wyjazdowe. Zaproponował również, aby wszyscy radni otrzymywali zaproszenia na 

wszystkie  posiedzenia i jeżeli będą zainteresowani jakimś tematem, wzięli udział w 

takim posiedzeniu. 

Radni w dalszej dyskusji zwrócili uwagę, że i tak jest  duży papierów, a w 

internecie takie informacje są.  

Prezydent Andrzej Garlicki zabierając głos przypomniał, że w poprzedniej 

kadencji proponował kilka rozwiązań, decyzja  należy do Rady.  

Przewodniczący Rady zabierając głos i zwracając się do Prezydenta stwierdził, 

że należy podjąć działania, aby taki system wprowadzić, przyjmując najlepszą opcję. 
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Dodał, że dobrze by było aby radni z działaniem takiego systemu zapoznali się  

po jednej z sesji.    

Na tym posiedzenie Komisji zakończono. 

 

                                                                                                                                       
                                                                                                Przewodnicząca 

Komisji Finansów i Skarbu Miasta 
              
            Marianna Jóskowiak 

 

 

 

Protokołowała: 

 

D. Śleszyńska  
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                         Łomża, dnia 11 stycznia 2019 roku  

 

Komisja Finansów i Skarbu Miasta 

Rady Miejskiej Łomży 

 

BRM.0012.3.3.2019     

 

       RADA MIEJSKA ŁOMŻY 

 

 

 

Stanowisko 

Komisji Finansów i Skarbu Miasta 

z dnia  10 stycznia 2019 roku 

 

w sprawie projektu budżetu miasta na 2019 rok  

oraz Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2019-2031 

 

Komisja Finansów i Skarbu Miasta  analizowała projekt budżetu miasta  

na posiedzeniach w dniu 13 grudnia 2018 r. oraz 10 stycznia 2019 r.  

W imieniu Prezydenta Miasta projekt budżetu Miasta Łomża na 2019 rok 

przedstawiła Pani Elżbieta Parzych – Skarbnik Miasta. Przedłożony Wysokiej Radzie 

projekt budżetu opracowano przy założeniu dochodów na poziomie możliwym  

do uzyskania oraz wydatków w zakresie niezbędnym do funkcjonowania Miasta. 

Uwzględnia on cele i zadania ustalone między innymi w „Założeniach Polityki 

Społeczno-Gospodarczej Miasta Łomża na 2019 rok”  

Plan dochodów ogółem na 2019 rok opiewa na kwotę 367.710.878,00 zł,  

w tym: dochody bieżące 339.189.290,00 zł, dochody majątkowe -  28.521.588,00 zł. 

Wydatki budżetu Miasta Łomży na 2019 rok planuje się w kwocie ogółem – 

367.084.898 zł; w tym:   wydatki bieżące – 314.393.249 zł, - wydatki majątkowe – 

52.691.649 zł. 

Na posiedzeniu w dniu 10 stycznia 2019 r., Komisja Finansów i Skarbu Miasta 

obradująca z udziałem  Przewodniczących  stałych komisji Rady Miejskiej rozpatrzyła 

wszystkie, odnoszące się do projektu budżetu na rok 2019 wnioski i opinie komisji.  

Poszczególne komisje analizujące projekt budżetu i  wydały następujące opinię:  

1) opinię pozytywną bez uwag w odniesieniu do zaplanowanych dochodów  

i wydatków przyjęła Komisja Rozwoju, Przedsiębiorczości i Zagospodarowania 

Przestrzennego w działach merytorycznie  jej podległych.  

2) opinie pozytywne, wraz wnioskami intencyjnymi wg ich właściwości przyjęły 

Komisje: 

- Gospodarki Komunalnej z wnioskiem  o uwzględnienie w budżecie miasta 

zadania inwestycyjnego pn.  Budowa hali sportowej przy Szkole Podstawowej 

nr 5 w Łomży; 
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-  Bezpieczeństwa o zmniejszenie w budżecie miasta na rok 2019 środków 

finansowych na ponadnormatywne patrole policji do kwoty w wysokości 50 tys. 

zł; 

-  Komisji Sportu, Turystyki i Rekreacji z wnioskiem o zakup przeno9śnego 

zadaszenia na „Biały Orlik” oraz renowację lodowiska; 

- Komisji Rodziny, Pomocy Społecznej i Zdrowia z wnioskiem o zabezpieczenie 

środków finansowych w budżecie MOPS na: 

 DPS – 100.000 zł, 

 Zasiłki celowe – 74.000 zł, 

 Dożywianie –   40.000 zł, 

 DPS+ - 50.000 zł 

 Rodziny zastępcze – 90.000 zł; 

       - Komisji Edukacji, Kultury i Sportu z wnioskiem o uporządkowanie sprawy 

finansowania przez Miasto Łomża Skansenu w Nowogrodzie. 

 

Prezydent Miasta odniósł się na piśmie do części wniosków intencyjnych, do 

wniosków Komisji Edukacji i Kultury oraz Komisji Rodziny, Pomocy Społecznej i 

Zdrowia odniosła się Skarbnik Miasta podczas posiedzenia Komisji, a Radni obecni na 

posiedzeniu Komisji Finansów i Skarbu Miasta nie zgłosili zastrzeżeń w stosunku do 

uzyskanych odpowiedzi.  

 

Zgodnie z § 7 ust. 3 Uchwały Rady Miejskiej w sprawie procedury uchwalania 

budżetu, po wysłuchaniu  wyjaśnień Prezydenta i Skarbnik Miasta, Komisja Finansów 

i Skarbu Miasta zaopiniowała pozytywnie projekt budżetu Miasta Łomża  na 2019 r.6  

głosami za, przy braku  przeciwnych i  wstrzymujących się.  

 

Komisja Finansów i Skarbu Miasta  w wyniku głosowania 6  głosami za, przy 

braku przeciwnych i  wstrzymujących się zaopiniowała także pozytywnie projekt 

Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2019 – 2031. 

 

 

                                                                                   Przewodnicząca 

      Komisji Finansów i Skarbu Miasta  

 

                     Marianna Jóskowiak 
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